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Belgian Disability Forum vzw (BDF) 

Algemene Vergadering van 22/02/2018 

Ontwerp van Verslag ter goedkeuring van de AV 

van 2019 

Aanwezigheden 

Aanwezig 

DE SMET Emilie ALTEO asbl 

TREMOUROUX Marc ALTEO asbl 

LONOBILE Gaetano ALTEO asbl 

DABEUX Thomas ANAHM asbl - NVHVG vzw 

LECLERCQ Marie-Louise AP3 

DOHET  Isabelle ASPH asbl 

DE WISPELAERE Nathalie  ASPH asbl 

LEMAIRE Delphine Doof Vlaanderen 

GYSELINCK Pierre KVG vzw 

VAN DE WIEL Lien KVG vzw 

CANNELLA Laeticia Le Silex asbl 

KETELAER Anne Les Briques du GAMP 

VRYDAG Ronald Ligue Braille asbl – Brailleliga vzw 

WILMET  Eric UNMS/NVSM 

VAN DEN EEDE Veerle VFG 

YALCIN Melis VFG 

Volmachten 

SNOECK  Vincent  ATINGO ANAHM - NVHVG 

ANGILLIS  Victor  
Belgisch MS-Liga – Ligue 
belge de la sclérose en 
plaques 

naar AP3 

SCHLEMBACH Peter Kleines Forum naar KVG 

JACQUINET Serge LCM-ANMC naar AltéO 

Verontschuldigd 

Patrick FINDERS-BINJE AHVH asbl-vzw 

Herman DE SMET AHVH asbl-vzw 

BUNCKENS Julien ALTEO asbl 

RUTJES Bernadette ANAHM asbl – NVHVG vzw 
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BURNOTTE Jocelyne AP3 

MARLIERE Gisèle ASPH asbl 

BOURDEAUDUCQ Christine ASPH asbl 

LEBAILLY Florence ASPH asbl 

SNOECK  Vincent  ATINGO 

SPARENBERG Nathalie ATINGO 

ANGILLIS  Victor  Belgisch MS-Liga – Ligue belge de la sclérose en plaques 

TIHON-DECOKELE Christiane Belgisch MS-Liga – Ligue belge de la sclérose en plaques 

VAN HOOREBEKE Andy Doof Vlaanderen 

BOUQUELLOEN Frédéric FFSB 

PICRON Frankie FFSB 

SCHLEMBACH Peter Kleines Forum 

SPODEN Doris Kleines Forum 

BORRE Ingrid KVG vzw 

KEMPEN Marc KVG vzw 

SCHREUDERS Pierre KVG vzw 

VANBAEL Lieve KVG vzw 

VERMEEREN Henk KVG vzw 

TOURNE Johan  LCM-ANMC 

HELLEMANS Bertout LCM-ANMC 

JACQUINET Serge LCM-ANMC 

AGONI Cinzia Les Briques du GAMP 

POLLENTIER Leen UNMS/NVMS 

DECHAMPS Ivan UNMS/NVMS 

Afwezig 

VERHAEGEN Patrick ALTEO asbl 

DEGODENNE Léon ASPH 

JANSSENS Iris LCM-ANMC 

DEGRYSE Elisabeth LCM-ANMC 

DU BOIS Marc LCM-ANMC 

HEINEN Jean-François LCM-ANMC 

JADIN Noémie LCM-ANMC 

VAN DE WALLE Martine LCM-ANMC 

VAN KETS Katrien LCM-ANMC 

CLAEYS Catherine Ligue Braille asbl - Brailleliga vzw 

MAGIS Michel Ligue Braille asbl - Brailleliga vzw 

BEAUSAERT Christine Ligue Braille asbl - Brailleliga vzw 

GERYL Maaikke UNMS/NVMS 

DEBBAUT Peter UNMS/NVMS 

ENGELEN Marieken UNMS/NVMS 

HUSDEN Yolande UNMS/NVMS 

ROMBAUTS Jokke UNMS/NVMS 
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NIESTEN Reinhart VFG vzw 

BEYERS Sophie VFG vzw 

VERWIMP Kris VFG vzw 

Uitgenodigd: Daniel Tresegnie, Adviseur-generaal bij de DG Personen met een 

handicap en verantwoordelijk voor het Secretariaat van het BDF 

Secretariaat: Véronique Duchenne, Olivier Magritte 

De Voorzitter, Pierre Gyselinck, stelt vast dat het quorum behaald is: 15 
lidorganisaties zijn aanwezig of geldig vertegenwoordigd. Hij verklaart de 
Algemene Vergadering geopend. Hij dankt de aanwezigen en laat weten wie zich 

verontschuldigd heeft. 

De Voorzitter verduidelijkt dat de RB voorstelt een extra punten op de agenda te 

zetten tussen punt 9 en punt 10, met als titel “Wijziging van de bijdrage”. 

A. Gewone Algemene Vergadering  

1) Goedkeuring van het verslag van de AV van 23 februari 
2017 

P. Gyselinck benadrukt de drukke agenda en wenst dit document niet door te 

nemen; alle deelnemers kennen het. Uiteraard staat hij wel open voor vragen. 

Het verslag van de Algemene Vergadering 2017 wordt goedgekeurd. 

2) Leden: toetredingen en uittreding 2017 

Pierre Gyselinck meldt de kandidaatstelling van de vereniging ‘Federaal Werk De 

vrienden der blinden en slechtzienden’. 

De Raad van bestuur heeft de ingediende documenten onderzocht en vastgesteld 

dat de vereniging beantwoordt aan de voorwaarden voor toetreding tot het BDF.   

De RB stelt daarom aan de AV voor dat ‘Federaal Werk De vrienden der blinden 
en slechtzienden’ vanaf 2018 lid wordt. 

De AV aanvaardt unaniem de toetreding van ‘Federaal Werk De vrienden der 
blinden en slechtzienden’ vanaf 2018.  

3) Voorstelling van het activiteitenverslag 2017 

De Voorzitter geeft het woord aan de beheerder, Ronald Vrydag, voor de 

presentatie van het activiteitenverslag 2017. 

Ronald Vrydag dankt het Secretariaat voor het geleverde werk en legt uit dat hij 
zich zal concentreren op de essentiële thema’s – hij stipt aan dat de 

hoofddoelstelling van BDF in essentie de uitvoering van het Verdrag inzake de 
rechten van personen met een handicap (UNCRPD) is.  
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• Opvolging van de uitvoering van het Verdrag: De in 2016 gestarte 
bevraging bij de regeringen leidde in 2017 tot conclusies. De bevinding is 
zeer gemengd omdat het aantal antwoorden teleurstellend was.  

Het BDF vond het belangrijk een stand van zaken openbaar te maken. Aan 
de pers werd een communicatie rond 5 thema's bezorgd. Onze 

vaststellingen kregen voldoende ruchtbaarheid in de Franstalige pers; de 
Nederlandstalige en Duitstalige pers heeft er niets mee gedaan. 
 

• Het BDF heeft van de Conferentie van de Staten die Partij zijn te New York 
gebruik gemaakt om in de officiële verklaring van België nog eens 

uitdrukkelijk te pleiten voor de ontwikkeling van onafhankelijke en actieve 
adviesraden. 

• Het BDF heeft ook ingezet op het proces van vrijwillige rapportage over de 
Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen (SDG' s) en heeft door middel van 
een noodrapport het Belgische rapport bekritiseert, dat maar pover was op 

vlak van handicap en zonder de betrokkenheid van het maatschappelijk 
middenveld was opgesteld. Hij heeft eraan herinnerd dat voor de 

toekomstige concrete uitvoering de nodige koppeling moet worden 
gemaakt tussen de SDG's en het UNCRD, en dat de SDG's meer zijn dan 
ontwikkelingssamenwerking. Om al deze redenen wenste het BDF niet deel 

te nemen aan de Belgische delegatie bij het Politiek Forum op hoog niveau 
dat in juli 2017 in New York plaatsvond: het BDF werd niet over het 

verslag geraadpleegd en uit de contacten die het BDF had gehad, bleek 
dat het slechts beperkt het woord zou krijgen. Anderzijds vond hij het 
belangrijk om op 3 maart 2018 in Brussel een vergadermatinee met het 

EDF te organiseren en om de uitdagingen en verwachtingen te 
onderzoeken die voortvloeien uit de implementatie van de SDG's in 

Europa.  

• Het BDF onderzocht de timing van het tweede en derde verslag van België 
door de experts van het UN Disability Committee: deze opvolging, die 

lichter is dan de eerste rapportage, zal niettemin essentieel zijn voor de 
beoordeling van de situatie in België. 

• Er is ook veel aandacht besteed aan artikel 19 UNCRPD en de algemene 
commentaar van de VN. De impact ervan zal enorm groot zijn. De WG 
Ethiek binnen de NHRPH is hier momenteel mee bezig. Voor het BDF is het 

uitgangspunt de keuze tussen verschillende opties. 

• De expertise van het BDF wordt in het buitenland gewaardeerd; het is een 

uitwisseling die ook het BDF ten goede komt en die we willen voortzetten. 

• Het Verdrag van Marrakesh is een belangrijke kwestie voor de integratie 
van blinden. We kijken uit naar de effectieve uitvoering ervan in oktober 

2018. 

• De Europese Sociale Pijler: Het BDF heeft zijn standpunt bij 

hoogdringendheid kenbaar gemaakt en eraan herinnerd dat personen met 
een handicap een erkende en waardige plaats moeten krijgen in het 
Europese sociale kader dat in de maak is. 

• De European Disability Card (EDC) is een concrete tool geworden in 
België: het secretariaat van het BDF nam deel aan de vergaderingen van 
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het stuurcomité en de RB leverde regelmatig een bijdrage aan de 
denkoefeningen over de principes en de concrete uitvoering ervan. 

De kick-off van 19 oktober was een geweldige organisatie. Eind 2017 

werden er 7.000 kaarten uitgereikt en wekelijks onderschrijven 
dienstverleners de erkenning ervan. Het is duidelijk de ambitie om verder 

te gaan dan de 8 landen. Het BDF mag trots zijn: het is een idee dat 
binnen deze AV is ontstaan! 

 

• Ontwerp van richtlijn ‘European Accessibility Act’ (EAA): het 
oorspronkelijke dossier werd afgezwakt, maar lobbywerk heeft geleid tot 

een tekst die uiteindelijk zeer geavanceerd en bindend is voor ontwerpers 
en ondernemers, en die het uiteindelijk mogelijk zal maken goederen en 

diensten toegankelijker te maken voor personen met een handicap. Er zijn 
momenteel besprekingen gaande tussen de Raad, het Parlement en de 
Commissie en een richtlijn wordt verwacht in 2018. 

• Richtlijn ‘Web’: het BDF heeft een werkgroep gelanceerd met Anysurfer en 
werd samen met de NHRPH betrokken bij de denkoefening op initiatief van 

de minister bevoegd voor digitalisering en zijn administratie. De 
activiteiten worden verdergezet in 2018. 

• Design for all: het dossier was goed van start gegaan en er was een 

samenwerking opgezet met professor Herssens. Het dossier is momenteel 
niet prioritair voor de Raad van bestuur, aangezien de besprekingen op 

Europees niveau nog gaande zijn. 

• In het kader van de problematiek inzake de toegang tot het openbaar 
vervoer voor “scootmobielen” nam BDF deel aan een discussie bij de 

Europese Commissie. 

Olivier Magritte gaat verder met de presentatie van het activiteitenverslag en 

onderstreept de volgende elementen: 

• De participatie van het BDF aan EDF-activiteiten: Gisèle Marlière is 

herbenoemd als bestuurder, maar stopt na dit mandaat. Er zal een andere 
BDF-kandidaat moeten worden gevonden, evenals een vervanger voor de 

EDF-werkgroepen "Mensenrechten" en "Non-discriminatie". 

Ter herinnering: P. Gyselinck zetelt in de RB van het EDF voor de AEH 
(Association Européenne pour le Handicap) en Comité Financiën alsook in 

de werkgroep “Inclusie”. 

De RB van BDF en het secretariaat van BDF bereiden de vergaderingen 

van het EDF actief voor en de stem van het BDF telt mee in het EDF.   
De financiering van het EDF gaat erop vooruit: het beheer werd herzien en 
eind 2016 werd een bonus vrijgemaakt. Het EDF heeft het idee van “fund 

raising” geïntroduceerd; het BDF heeft om verduidelijking en een 
gedragscode gevraagd. 

 
• In het Europees Parlement van personen met een handicap in december 

2017 nam het BDF het woord via een zelfvertegenwoordiger. De 

ontwerptekst is door de RB goedgekeurd. De getuigenis was oprecht en 
representatief voor alle behoeften van personen met een handicap. 
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Dit was voor het EDF ook de gelegenheid om te stemmen over 2 resoluties 
– een over deelname aan verkiezingen  en de andere over de uitdagingen 
voor Europa om de insluiting van personen met een handicap te 

bevorderen – die door de verenigingen van BDF in hun contacten kunnen 
worden gebruikt. 

• De Europese dagen voor personen met een handicap waren een 
gelegenheid om eraan te herinneren “dat wij allemaal burgers zijn". De 
Accessibility Award belichtte goede voorbeelden van deelname aan de 

besluitvorming in Lyon en Luxemburg.  

• Het Platform voor de adviesraden handicap vergaderde in 2017 3 keer 

over transversale dossiers: inclusiedecreet, PVF en BAP, de invoering en 
activiteiten van de adviesraden, … en uiteraard de opvolging van de 

Europese dossiers. 

• In antwoord op het verzoek van de Algemene Vergadering in 2017 werd 

bijzondere aandacht besteed aan de communicatie van het BDF:  

 7 speciale Directo’s  

 12 BDF in actie  

 Mooie opvolging in de pers 

 Paginabezoek is stabiel 

 Rubriek “Members only” voor de leden  

 Tal van aanvragen voor deelname van contactpersonen in de 

verenigingen 

 AV en informele werkvergaderingen 

 

• 2018 en 2019 zijn verkiezingsjaren: de verenigingen worden 

aangemoedigd om het werk het BDF te gebruiken 

4) Goedkeuring van het activiteitenverslag 2017 

Het activiteitenverslag wordt unaniem en zonder opmerkingen goedgekeurd.  

5) Presentatie van de rekeningen 2017 

Emilie De Smet presenteert de rekeningen 2017 .  

Balans 

➢ Actief bedraagt in totaal 47.758,92€ 
➢ Passief bedraag in totaal 47.758,92€ 

o We mogen niet vergeten dat het BDF een jaarlijkse bijdrage van 

8000,00 € aan het EDF moet betalen. De Raad van beheer ziet 
erop toe dat het BDF steeds beschikt over minstens reserve heeft 

voor de betaling van de jaarbijdrage. 
o De post « diverse andere schulden » 725,91 € stemt overeen met 

verplaatsing- en verblijfskosten die in 2017 niet aan de betrokkenen 

werden terugbetaald. Deze bedragen zijn gedekt door de 
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terugbetalingen ontvangen van het EDF. Dit totaalbedrag omvat 
tevens de terugbetaling aan het EDF van een onkostenvergoeding 
die ons 2 keer werd betaald. Deze bedragen werden begin 2018 

terugbetaald. 
➢ Actief en passief zijn in evenwicht. 

Resultatenrekening 

➢ De uitgaven bedragen in totaal 12.565,05 €, een stijging ten aanzien van 
het voorgaande jaar. Dit is te wijten aan het feit dat de Raad van bestuur 

beslist heeft om uitzonderlijk bepaalde uitgaven met eigen fondsen te 
steunen: het gaat om de afvaardiging van een “waarnemer” bij de Board 

van het EDF naar Tallinn, waaraan mevrouw Marlière niet kon deelnemen, 
en de verplaatsingskosten van Pierre Gyselinck om deel te nemen aan de 

lancering van de Europese Handicapkaart. 
o Op dit vlak vormt de EFF-bijdrage jaarlijkse de belangrijkste post: 

8.000,00 € 

o De post “verplaatsingskosten » omvat de verplaatsingen naar het 
buitenland in het kader van de vergaderingen georganiseerd door 

het EDF. Deze post is groter dan gewoonlijk want dit jaar heeft 
Pierre Gyselinck het EDF vertegenwoordigd te Genève in het kader 
van de Regionale Conferentie van de VN over de SDG’s. Deze reis 

was zeer duur omdat het EDF er zeer laat toe besloten had. De door 
het BDF voorgeschoten kosten hebben deze post flink opgedreven, 

maar ze werden volledig terugbetaald door EDF. 
o In 2017 hoefden we geen kosten voor vergaderzalen te dragen 

omdat we het geluk hadden de zalen bij de FOD Sociale Zekerheid 

te kunnen gebruiken. 
o Er zij op gewezen dat het BDF in 2017 de gelegenheid kreeg om 

vertegenwoordigd te zijn op de VN-Conferentie van Staten die Partij 
zijn bij het UNCRPD in New York. Alle reiskosten werden 
rechtstreeks door de FOD Sociale Zekerheid betaald. Het BDF 

hoefde het geld niet voor te schieten. 

➢ De inkomsten bedroegen in totaal 18.321,74 €. 

o Het gaat hoofdzakelijk om bijdragen van de lidorganisaties van het 
BDF 

o De post « Deelname aan de kosten » beantwoordt aan de 

terugbetalingen ontvangen van het EDF naar aanleiding van 
deelname aan Europese vergaderingen. Dit jaar was dit bedrag een 

stuk hoger dan andere jaren, want het omvat ook de bedragen die 
het EDF ons niet terugbetaalde in 2016. Daarnaast bevat het de 
terugbetaling van de kosten voor de deelname van Pierre Gyselinck 

aan de Regionale Conferentie van de VN over de SDG’s te Genève.   
o Voor 2017 bedroegen de financiële inkomsten slechts 14,92 €, 

minder dan anders.  
o De post “buitengewone inkomsten” beantwoordt aan het verschil 

tussen “per diem”-terugbetalingen door het EDF voor deelname van 

specifieke vergaderingen en de reële kosten die de leden van de RB 
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hebben ingebracht wanneer zij deelnemen aan een EDF-
vergadering. Deze verschillen zijn “winst” voor het EDF. 

➢ De resultatenrekening voor boekjaar 2017 heeft dus een batig saldo van 

5.756,69€ 

Tot besluit kan worden gesteld dat het BDF financieel gezond is en dat de reserves 

die zijn opgebouwd, het BDF in staat zullen stellen de kosten te dragen die zijn 
voorzien in het actieplan 2018. 

De Algemene Vergadering heeft geen vragen. 

6) Presentatie van het verslag van de Commissaris van 
de rekeningen 2017 

Victor Angillis heeft dit verslag opgesteld. Olivier Magritte bezorgde hem alle 

boekhoudkundige stukken van het BDF en sprak met hem over de bewegingen. 

Victor Angillis heeft de gebruikelijke controles uitgevoerd en zijn verslag bevat 

geen voorbehoud. Aangezien de heer Angillis niet aanwezig kan zijn op deze 

Algemene Vergadering kon deelnemen, leest de Voorzitter de zijn verklaring 

voor. 

Pierre Gyselinck dankt Victor Angillis voor zijn auditwerk. 

7) Goedkeuring van de rekeningen 2017 

De vergadering keurt de rekeningen 2017 unaniem en zonder opmerkingengoed. 

8) Kwijting van de commissaris van de rekeningen. 

De Vergadering verleent kwijting aan de commissaris van de rekeningen.  

9) Kwijting van de bestuurders 

De Vergadering verleent kwijting aan de bestuurders. 

9 bis) Wijziging van de bijdragen  

Emilie De Smet herinnert aan het kader van dit voorstel van de RB: op de 

vergadering in AV 2017 werd aangekondigd dat, gelet op de ontwikkeling van de 

budgettaire situatie van de vereniging, de Raad van Bestuur zou overwegen de 

bijdragen van de BDF-leden te verlagen. 

Verschillende scenario's werden in overweging genomen. In zijn voorstel wenste 

de Raad van Bestuur voorzichtig te zijn, rekening houdend met het risico van een 

toekomstige verhoging van de EFF-bijdrage.  
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Daarom heeft de Raad gekozen voor een scenario met een lineaire verlaging van 

de bijdrage van elke lidorganisatie van de BDF. 

De voorgestelde verlaging, enkel voor het jaar 2018, bedraagt 10% van de 

geïndexeerde premie. 

De bijdragetabel opgenomen in het huishoudelijk reglement wordt 

dienovereenkomstig aangepast.  

In 2017 werd in totaal 12.915,51 euro aan bijdragen geïnd. 

Voor 2018 bedragen de totale in de begroting opgenomen bijdragen 11.942,50 

euro. Deze projectie houdt rekening met de toetreding van een bijkomende 

vereniging. 

Emilie De Smet vraagt de goedkeuring van de AV voor twee punten:  

1. Bij toepassing van artikel 5 van de statuten wordt voor het jaar 2018 bij 
wijze van uitzondering afgeweken van het bedrag van de bijdrage, 

waarvan het bedrag is vastgesteld overeenkomstig de bepalingen van Titel 
IV, artikel 4 van het huishoudelijk reglement. 

2. En bijgevolg goed te keuren dat de bijdrage enkel voor het jaar 2018 met 
10 % wordt verminderd, zoals de RB voorstelt.  

De AV keurt dit unaniem goed. 

10) Presentatie van het actieplan 2018  
Veerle Van den Eede onderstreept de hoofdprioriteit: het voortzetten van de 
implementatie van het UNCRPD en het opstellen van het volgend alternatief 

verslag - in april of november 2018, volgens de informatie die wij van de VN 
verwachten. Het gaat om een vereenvoudigd en dus lichter verslag, maar wat de 
voorbereiding betreft niet minder belangrijk. Hiervoor moet vergaderd worden 

met de raden en de leden van het BDF. 

Het BDF wenst in juni van dit jaar ook deel te nemen aan de Conferentie van de 

Staten die Partij zijn te New York. 

Hij hoop regelmatig informatie te mogen ontvangen over ontwerpversies 
betreffende de General Comment van artikel 4.3.  

Ook voor de analyse van de artikelen van groep 3 van het herziene Europees 
Sociaal Handvest dient een werkvergadering met verenigingen te worden 

georganiseerd. 

De SDG's bestrijken het hele sociaaleconomische en culturele gebied van elke 

lidstaat van de Verenigde Naties (VN). Als zodanig vormen zij een kader voor de 
operationalisering van het UNCRPD op korte en middellange termijn. Het BDF zal 
deze SDG's bekend moeten maken bij haar lidorganisaties en de verschillende 

regeringen van België ertoe moeten brengen de adviesraden van personen met 
een handicap te erkennen als essentiële partners in het proces voor de 

implementatie en controle van de SDG's in België. 

Samen met het EDF organiseert het BDF op 3 maart 2018 een conferentie vna 
een halve dat over de invoering van de SDG’s. 
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In de prioritaire opvolgingswerkzaamheden van het BDF zullen ook verschillende 
kwesties worden aan bod komen die het vrije verkeer bevorderen: de 
goedkeuring van de ontwerprichtlijn inzake de European Accessibility Act - een 

moeilijk stuk wetgeving waarvan de regeringen moeten worden overtuigd -, de 
bevordering van de ontwikkeling van de European Disability Card en het toezicht 

op de concrete tenuitvoerlegging van de Web-richtlijn. 

Naar aanleiding van de Europese verkiezingen van 2019 zou het BDF zijn 
standpunt over belangrijke kwesties terug voor het voetlicht moeten plaatsen: 

het secretariaat zal in het najaar een bijeenkomst met zijn leden organiseren om 
de hoofdlijnen en inhoud van het memorandum van de BDF vast te leggen. In dit 

verband zal het BDF licht werpen op de praktische toepassing van de Europese 
sociale pijler en artikel 19 van het UNCRPD, met name door de tenuitvoerlegging 

van de Europese structuurfondsen. 

BDF zal ook actief blijven deelnemen aan de EDF-activiteiten en vergaderingen 
van het platform van de adviesraden. 

De communicatie is op kruissnelheid gekomen en voldoet aan de verwachtingen 
van de leden van het BDF; het is nu essentieel om deze te stabiliseren. Het is 

ook belangrijk dat de verenigingen feedback geven over de noden op het terrein. 

11) Presentatie van de begroting 2018 

Emilie De Smet stelt het luik uitgaven en inkomsten voor. 

Uitgaven  

• Voor 2018 is de EDF-bijdrage de belangrijkste uitgavenpost. Deze 
bedraagt 8.000,00 €. 

• De gebruikelijke uitgavenposten voor verzekeringen, publicaties, 

representatie en boekhouding zijn in rekening gebracht. 
• We hebben een post "Reiskosten" geopend waarin we een bedrag van 

150,00 € hebben begroot.  
• De post "organisatie van rondetafelgesprekken" dekt de kosten voor de 

organisatie van evenementen zoals "rondetafelbijeenkomsten" of 

"conferenties". Hiervoor is een uitgavenpost van 1.500,00 € in de 
begroting opgenomen. In de loop van 2018 zullen we waarschijnlijk 

vergaderingen organiseren in het kader van het 2de en 3de alternatief 
UNCRPD-verslag en in het kader van de opvolging van de SDG' s. Zoals 
elk jaar hebben we een budget, maar we zullen ons best doen om het zo 

weinig mogelijk te gebruiken. 
• Ten slotte is een bedrag van 1.500,00 € gereserveerd voor het 

onderhoud en de hosting van de website. 

 

Inkomsten 

• De bijdragen van onze leden vormen nog steeds het belangrijkste deel van 
de inkomsten van BDF. Deze middelen worden hoofdzakelijk gebruikt voor 

de betaling van de bijdrage van het BDF aan het EDF. Deze post is dit jaar 
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begroot op 11.950,00 €, een daling ten opzichte van het voorgaande 
jaar. Dit is het resultaat van de lineaire verlaging met 10% van de aan 
onze leden in rekening gebrachte bijdragen die we enkele minuten geleden 

goedgekeurd hebben.  

• Normaal gesproken zouden we in dit boekjaar niet afhankelijk mogen zijn 

van reserves uit voorgaande jaren. 

Zij benadrukt dat een verhoging van de EDF-bijdrage nooit kan worden 
uitgesloten. 

12) Goedkeuring van het actieplan 2018 

De vergadering keurt het actieplan 2018 unaniem goed. 

13) Goedkeuring van de begroting 2018 

De vergadering keurt de begroting 2018 unaniem goed. 

Het eerste gedeelte van de Algemene Vergadering, gewijd aan de statutaire 
verplichtingen, wordt afgesloten. 

Er zijn geen varia. 

=================  

B. Buitengewone Algemene Vergadering 

Pierre Gyselinck herinnert eraan dat deze AV de huidige RB, waarvan het 

mandaat afloopt, moet vernieuwen. 

Er werden 6 kandidaturen ingediend, namelijk die van Emilie De Smet, Gisèle 

Marlière, Veerle Van den Eede, Thomas Dabeux, Pierre Gyselinck en Peter 

Schlembach. 

De kandidaten beschikken over de vereiste kwalificaties en competenties en 

voldoen aan de wettelijke en statutaire vereisten. 

Pierre Gyselinck stelt “in blok” te stemmen voor deze kandidaturen, tenzij een lid 

één stem per persoon vraagt. 

De AV stemt er unaniem mee in om in blok te stemmen. De AV keurt de 

aanstelling van alle kandidaten als bestuurders unaniem goed. 

Pierre Gyselinck dankt de AV voor haar vertrouwen, en voegt eraan toe dat de 

RB van 13 maart zal beslissen over de rolverdeling en dat de statuten vervolgens 

zullen worden aangepast en gepubliceerd in het Belgisch Staatsblad. 

=================  
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C. Informatief gedeelte: presentatie van artikel 19 van 

het UNCRPD en van de bijhorende General Comment van 

de VN  

Véronique Duchenne presenteert een beknopte analyse van artikel 19 en de 
aanbeveling die in september 2017 door de AV van de VN werd goedgekeurd. Zij 

toont de bijgevoegde PowerPoint en licht toe. 

Zij stipt aan dat deze bijeenkomst bedoeld is om informatief te zijn. Zij zal 
eventuele vragen over verduidelijking beantwoorden, maar de discussie over de 

inhoud en het toepassingsgebied van deze bepaling zal eind mei plaatsvinden. 
De werkgroep Ethiek van de NHRPH zal dan normaal gesproken haar 

denkoefening hebben afgerond en rapporteren aan het BDF, dat deze zal 
afwerken.  

Debat met de zaal 

Marie-Louise Leclercq, AP3: de aanbeveling roept veel vragen op bij kleine 
structuren. Het is niet duidelijk of mensen wel alleen willen leven, zelfs niet met 

een assistent. 

Pierre Gyselinck: keuzevrijheid is essentieel. We willen niet terugkeren naar 
grote structuren. 

Lien Van De Wiel: In hoeverre zal de aanbeveling van invloed zijn op het PVF in 
Vlaanderen? 

Véronique Duchenne:  

Het PVF is in overeenstemming met de aanbeveling, aangezien het geld dat de 

persoon met een handicap ontvangt in relatieve vrijheid kan worden gebruikt, 
mits redelijkerwijs verantwoord. De vraag is of de totale begroting van het PVF 
kan voldoen aan alle behoeften van alle personen met een handicap: de 

wachtlijsten zijn inderdaad aanzienlijk en het is al bekend dat sommige personen 
met een handicap hun budget in het beste geval niet binnen de twee jaar zullen 

hebben. 

Anne Ketelaer: een juridische aanbeveling is "soft law"; het is des te complexer 

om deze als zodanig in België toe te passen, omdat de realiteit verschilt van 

gewest tot gewest en er geen transversaliteit is in het gevoerde beleid. 

Daniel Tresegnie: De standpuntnota moet het beleid in een richting sturen, 

rekening houdend met de Belgische realiteit. Zelfs morele hulpmiddelen kunnen 
helpen 

Eric Wilmet: Er staat te veel in deze commentaar en het risico bestaat dat zij niet 
meer afdwingbaar is. De vraag is of alle personen met een handicap gede-
institutionaliseerd willen worden. 

Pierre Gyselinck: Als de persoon met anderen wil samenleven, waarom zouden 
we zijn of haar keuze dan niet respecteren? Uiteindelijk missen fondsen vaak 

logica. 
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De kernvraag is of het leven in een instelling verzoenbaar is met keuzevrijheid, 
de kans om zijn leven te leiden. Maar we mogen niet vooruitlopen op wat de 
werkgroep Ethiek zal zeggen. 

Marc Trémouroux: Het kan geen kwaad te dromen als we iets willen bereiken. 
Momenteel lijkt de-institutionalisering een gek idee. Maar is de vraag niet eerder 

wat de procedure is om dit te bereiken? We moeten ook weten wat onder 
bepaalde woorden wordt verstaan, en wat momenteel de obstakels zijn. 

Er zijn verder geen tussenkomsten. 

Pierre Gyselinck stelt voor dit onderwerp af te sluiten.  

___________  

Daniel Tresegnie heeft nog een aantal varia: 

• Reflectie-ochtend SDG’s op 3 maart: inschrijven via de site van het EDF 

• Vergadering Richtlijn Web: 29 maart in de Finto 
o Fedict heeft het BDF en de NHRPH gevraagd om de vragen die op 

het burgerplatform zullen worden gesteld verder uit te werken en 

om in de uitvoeringsbesluiten van de wet een aantal zaken te 
definiëren  

o In elke vereniging oproepen tot duo’s: iemand die instaat voor 
beslissingen/communicatie, en technisch deskundige 

• Vergadering De-institutionalisering: eind mei 

• Vergadering “Rapportage UNCRPD”: eerste trimester of tweede semester, 
vergadering of elektronische raadplegingen afhankelijk van wat de agenda 

van de VN toelaat. 

------------------------ 

Pierre Gyselinck dankt alle sprekers hartelijk voor hun ondersteuning van deze 
vergadering, en alle aanwezigen voor hun aandacht en actieve deelname. Ook 

bedankt hij de vertalers en het secretariaat voor hun steun. 

De zitting wordt gesloten om 16.00 uur.  


